

**Referat fra
DH Aalborg FU møde**

3. maj 2016

kl. 13.00 – 16.00

”Trekanten” Sebbersundvej 2 a, 9220 Aalborg SØ

Lokale 3

Udsendt den 9. maj 2016

I anledning af Asghar’s 44-års fødselsdag bød han på kage. Stort tillykke og tak.

Afbud fra Steffen og Anders

1. Valg af ordstyrer - Ulla
2. Valg af referent - Louise
3. Godkendelse af dagsordenen – Godkendt med tilføjelse af pkt. 5.a Repræsentantskabsmøde 2016
4. Godkendelse af referat – Godkendt uden ændringer.
5. Aktiviteter 2016 –
 - Debatarrangementet den 18. april – velbesøgt og vellykket arrangement – mange spørgsmål fra salen og arrangementet gik over tiden med ½ time. Fint og godt traktement – meget rimelige priser - gode lokaler – godt samarbejde med eksterne.
 - DH Grundkursus for nye medlemmer – Ulla tager forespørgslen med til Formandsmødet og får en pejling på interessen.
 - DH FN Handicapkonventionskursus – Ulla tager ligeledes dette med til formandsnetværksmødet den 11. maj.
 - I forbindelse med demonstrationen den 12. maj er der nedsat en arbejdsgruppe, der holder planlægningsmøde den 10. maj. Asghar er DH Aalborgs repræsentant i arbejdsgruppen til dette møde. Ulla undersøger, om stedet er tilgængeligt og melder Asghar til mødet. Demonstration mod omprioriteringsbidrag den 12. maj på Gammeltorv, 9000. Ulla tager DH Aalborg banner med, hvis vejret tillader. Desuden meddeler Ulla SL, at vi gerne vil have 30 kopier af demonstrations-flyeren. Asghar afhenter flyers foran Aalborg Kongres- og Kultur Center kl.09.00 den 12. maj.

- Idrætsdag den 28. maj – alt forløber planmæssigt. Ulla bl.a. har bedt alle forvaltningsrepræsentanter i Handicaprådet om at sprede flyers og opslag. Desuden har Ulla taget kontakt til VUK, der også er meget positive.
- Birthe orienterede om invitation til 10-års jubilæum 29. maj i Kvindeforeningen.
- Birthe fortalte også om Netværk Dobbeltminoriteter – Diabetesforeningen arrangerer Forbrugeraften i Kennedy Food den 6. juni for folk af anden etnisk baggrund med diabetes. Foredrag om det at handle ind som diabetikere med anden etnisk baggrund.

5.a Repræsentantskabsmøde 2016 –

- Epilepsiforeningen har henvendt sig med forslag om en vedtægtsændring, at formanden for DH nationalt ikke samtidig kan være landsformand for en specifik landsforening. Forslaget er på dagsorden til Formandsmødet og Ulla ønsker FU's holdning til sagen. Forslaget blev diskuteret i FU og der var enighed om, at Ulla tager argumenterne med til mødet, som både er for og imod forslaget.

Ledelsen i DH har forslag til andre vedtægtsændringer;

- Repræsentantskabsmøde foreslås afholdt fremadrettet hvert 2. år i efteråret, da medlemsorganisationerne alle afholder deres årsmøder i foråret. Det betyder, at de enkelte afdelingsformænd vil mødes sjældnere. Desuden skal valg af centrale FU-medlemmer også ske på disse møder hvert 2. år. Der er både argumenter for og imod afholdelse af mødet hvert 2. år, men afholdelse af mødet om efteråret er vi enige i.
- Forslag om et Handicappolitisk Råd, der holder møde hvert halve år med repræsentanter fra alle medlemsorganisationer og Forretningsudvalget og drøfter aktuelle og relevante emner. Det betyder, at de centrale repræsentanter vil mødes oftere. Vi synes, at det giver mening, men er det på bekostning af repræsentantskabsmøde (fra hvert år til hvert 2. år) er der argumenter både for og imod dette. DH kan risikere at blive for topstyret. Da FU medlemmer vælges hvert 2. år, betyder det, at hele FU bliver valgt på en gang.
- Ydermere forslag vedrørende hvis et FU medlem udtræder, før valgperioden er slut, vælges et nyt FU af Det Handicappolitiske Råd – som det er nu, står stillingen vakant til næste repræsentantskabsmøde. Det er fint, at posten bli

ver besat af en anden person, hvis et FU medlem udtræder i utide. Men konsekvensen er, at DH bliver mere topstyret.

- Godkendelse af regnskab for DH følger samme procedure som godkendelse af budget. Det foreslås, at regnskabet for fremtiden blot fremlægges til orientering – nu godkendes og kommenteres det af lokalafdelingerne og medlemsorganisationerne på Repræsentantskabsmødet. Endvidere fremsendes regnskabet til medlemsorganisationerne til skriftlig kommentering. HVEM er det reelt, der sidder med godkendelsesbemyndigelsen med det nye forslag? Er det DH's ledelse eller Det Handicappolitiske Råd? Det har vi svært ved at se.
- For nuværende afholder formandsnetværket på regionalt niveau to halvårige møder, hvoraf et er med DH's centrale ledelse. Nu foreslås det, to halvårige møder i formandsnetværket med DH's ledelse, og at regionerne lægges samme til tre. Så skal formandsnetværket i Region Nord holde møde med formandsnetværket i Region Midtjylland. Det er der både argumenter for og imod. Det ser ud til, at afdelingerne bliver kompenseret med to møder årligt med DH's ledelse for tabet af det årlige repræsentantskabsmøde.
- Handlingsplaner gøres 4-årige og følger nu den kommunale valgperiode. Disse planer sendes til godkendelse på repræsentantskabsmøderne, der ligger i et år med kommunalvalget.
- Endelig – hvis ikke det første forslag går igennem, skal repræsentantskabsmøderne afholdes i efteråret. Vi mener, at dette forslag er godt, da mødet afholdes i en tid, hvor medlemsorganisationerne ikke afholder deres årsmøde.

6. Politiske sager til drøftelse –

- De kommende ændringer i voksenbestemmelser i Serviceloven er blevet drøftet – systemet skal gøres mindre bureaukratisk, MEN intet tiltag skal forringe borgerens situation. De manglende klagemuligheder er stærkt kritisable og den individuelle og konkrete sagsbehandling kan nemt blive glemt, når man på forhånd kun har tre kasser at inddele borgerne i.
- Diskussion af Omprioriteringsbidraget – Aalborg Kommune skal spare i alt 85 mill. kr., hvoraf alene Handicafdelingen i Ældre- og Handicapforvaltningen skal afgive 10,4 min i 2017.
- Nyt PostDanmark forlig får åbenbart betydning for levering af post – nu bliver det kun til fortov – borgere med handicap kan ikke få dispensation.

- Desuden sag til høring i Handicaprådet vedr. sagsbehandlings-tider på handicapområdet – i dag er der store overskridelser i forhold til svarfristen. Det er et stort retsikkerhedsproblem og høringssvaret udtrykte, at det var kritisabelt.
7. Økonomistatus
- Indestående er dd. kr. 34.568,50. Ordningen med at afregne hver 3. måned er en fordel i forhold til løbende afregning med mange bilag. Sidste detaljer med banken er nu på plads. Kassereren foreslog, at FU opretter dankort, så der kan afregnes med bl.a. Trekanten straks efter hvert møde. FU vedtog enstemmigt, at Palle får oprettet et sådant hævekort.
8. Handlingsplan 2016-2018 –
- Ulla foreslog, at de aktiviteter, der støder til i løbet af året, skrives ind i planen. Birthe får opgaven og sender desuden til Steffen og Louise til hjemmesiden og FB.
9. Forårsudstilling, evaluering –
- Tilfredshed, men blandede oplevelser af besøg på standen.
 - Palle har kontaktet nogle af de vores tilsluttede medlemsorganisationer og undersøgt interessen for at samles og gøre os mere synlig på messen. Mange ønsker at være med. FU vedtog, at bakke op om Palles gode initiativ - Palle undersøger pris på anden standplads i AKKC og tager så kontakt til medlemmerne. Palle er tovholder på dette projekt.
 - Anders har foreslået, at Ulla på formandsmødet foreslår, at der laves en stor fælles DH-stand for hele regionen. FU besluttede enstemmigt, at vi slutter op om Palles initiativ, som vi tidligere har talt om med vores bestyrelse. Hvis vores føromtalte tilsluttede medlemsorganisationer ikke vil være med på grund af prisen, tager Ulla Anders's forslag med til formandsnetværksmødet den 11. maj.
 - Louise orienterende om kontakt fra Aalborg Tech College – deres elever kan lave for eksempel diasshow gratis. Det vedtages, at Ulla først kontakter DH Central for at vide, om DH Aalborg må lave diasshow på egen hånd. Hvis ja, tager Louise kontakt til Tech College for at aftale nærmere. Der vil blive nedsat en arbejdsgruppe, der afholder et møde om indhold mm i forhold til Tech College. Palle fik desuden pris af dem på trykning af foldere og visitkort – det kan gøres for ca. halv pris af, hvad vi betaler nu. Hvis DH ikke har noget imod, at vi laver vores eget diasshow, tager Ulla ikke forslag om en af DH central udarbejdet film om DH med på det kommende formandsnetværksmøde.

10. Handicaprådet –
 - Rådet ønsker, at DH Aalborg tager den nye rapport om inklusion af børn med særlige behov i Folkeskolen op til diskussion. Desuden punkt vedr. sagsbehandlingstider, se ovenfor pkt. 6 Politiske sager til drøftelse.

11. Gensidig orientering samt tilbagemeldinger på deltagelse som DH-repræsentant
 - Værdighedspolitikken skal integreres i 2 §§ i Serviceloven. Ulla deltager i pkt. vedr § 86 og Steffen og Asghar deltager for i pkt. vedr. § 83. Alle tre deltager som repræsentanter for Handicaprådet.
 - Desuden Fagcenter for Særlige Tilbud i gang med udviklingsproces – man ønsker 1 medlem fra HR med – Ulla har meldt sig.
 - Tornhøjgaard – Birthe orienterede om spadestik for det nye byggeri med 2 gange 16 boliger. De består af 4 boformer, der er sammenlagt. Alle 4 boformer har været med i processen om byggeriet. Der er taget stort hensyn til den enkelte beboer, både hvad angår farver, indretning og meget mere.
 - Desuden fortalte Birthe om foredragsholder og forfatter Tina Campbell, der har skrevet bogen "Mælkebøttebarn".

12. Eventuelt –
 - Palle rykkede for fødselsdata. To havde sendt oplysningerne. Han har nu samlet alle info ind med henblik på jubilæer.
 - Ulla har været til møde for at samle forskellige politikker i en mangfoldighedspolitik. Ulla og Anna Kirsten Olesen er bekymret for, hvorvidt det vil blive en marginaliseringspolitik. DH Central bakkede op om denne bekymring. Der er ønske om en politik, der IKKE grupper borgere med handicap eller anden etnisk baggrund m.m., men derimod inkluderer ALLE borgere i samfundet, også med udspring i Handicapkonventionen m.m.. På mødet blev der lyttet til Ullas og DH centrals synspunkter.

Tak for godt møde, god ordstyrer, fødselsdagskage og bolcher 😊